

## Dialogue with a Distinguished Director 與名董對話

HKIoD Council Member and Cheung Kong Property Holdings Ltd Executive Director Dr Justin Chiu, hosted a session of the “Dialogue with a Distinguished Director” on 18 November. Dr Chiu, who boasts 30-plus years of experience in real estate locally and overseas, shared his experience and insight on how to fortify a corporate culture to help a company achieve sustainable development. The “Dialogue” provides a platform for participants to interact closely with a distinguished speaker.

本會理事、長江實業地產有限公司執行董事趙國雄博士在11月18日主持了本會的「與名董對話」活動。趙博士於香港及多個國家累積逾30年的地產業務經驗，他在活動中分享了建立企業文化，領導企業持續發展的經驗和智慧。「與名董對話」系列為參加者提供與知名講者作近距離互動的平台。



## Professional Talk 專業講座

Supported by the Companies Registry, the Institute organised several professional talks in collaboration with various parties as follows: 本會獲公司註冊署支持，與不同機構合作舉辦不同主題的專業講座如下：

**Business Innovation Series - Fintech** - Organised jointly with KPMG, the seminar explored the development of the financial technology ecosystem and the local and global regulatory environment, major business models, and fintech’s future in Hong Kong.

**金融科技專業講座** - 這個與畢馬威合辦的專業講座。講者圍繞金融科技，討論了其生態系統發展，香港和海外的相關法規，金融科技公司的主要商業模式，及金融科技在香港的未來發展。



**Insight into Directors and Officers Liability Insurance** - The seminar hosted by Mayer Brown JSM and AIG Hong Kong covered risks that directors and officers face, implications of the new Companies Ordinance in Hong Kong for directors, claims against directors and regulatory trends, how to observe secrecy obligations during an investigation by the Securities and Futures Commission, and insight on claims development derived from recent local court cases.

**董事及高級職員責任保險** - 與孖士打律師行及美亞保險香港有限公司合辦的專業講座，討論有關董事及高級職員責任保險的各種問題。講座探討了董事及公司高級職員所面對的風險、香港新《公司條例》對董事的影響、對公司董事的索償和相關法規的發展趨勢，董事受證監會調查時所負的保密責任、及本地就董事及公司高級職員索償個案的發展趨勢。



**Changes to Auditor Reporting** - Presented by EY Hong Kong, the talk explained the significance of such changes, including the new requirement that listed company auditors disclose Key Audit Matters.

**審計報告新規則** - 講座是與安永香港合辦，探討審計報告即將出現的轉變。是次講座集中討論新審計報告準則的影響，包括上市公司審計報告必須披露「關鍵審計事項」而產生的影響。

## SME Forum 中小企業論壇

A forum for small and medium-sized enterprises (SMEs) entitled “Challenges and Solutions for SME business in China” was held in November. Speakers and panelists included:

- Ir Prof John Mok, chairman of the Automatic Manufacturing Ltd and HKIoD SME Committee,
- Mr Sam Tang, director, Olympus Capital Asia Environmental Partners, and;
- Prof Terence Chong, executive director of the Lau Chor Tak Institute of Global Economics and Finance and associate professor of economics of the Chinese University of Hong Kong

本會於十一月舉辦了主題為「中小企國內營商挑戰與對策」的中小企業論壇。論壇講者包括：

- 藝美達集團主席及香港董事學會中小企業委員會主席莫建鄰教授
- 泰山投資亞洲環境基金董事鄧文耀先生，及
- 香港中文大學經濟學系副教授兼劉佐德全球經濟及金融研究所常務所長莊太量教授



HKIoD also helped Shanghai Municipal Commission of Commerce organise another SME Forum in December during which its officials and representatives discussed the business environment and investment opportunities in Shanghai.

本會於十二月協助上海市商務委員會舉辦另一場中小企業論壇。論壇上，上海市商務委員會的官員和代表跟與會者討論了上海市的營商環境和投資機會

## Leisure Living 寫意人生講座



Dr Chan Chi Wing talked about “How to Read Your Own Health Check-up Report” at a recent session of the Leisurely Life Talk series organised by HKIoD.

本會舉辦寫意人生系列的講座，邀請了陳智榮醫生分享如何解讀身體檢查報告。